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Van de voorzitter 
 
Het voorjaar begon nat en fris en omdat het vooral nat was waren de 
weidevogels al vroeg aan de leg. Maar in mei volgde een erg droge 
periode. Dat is niet bevorderlijk voor onze vogels. Ze kunnen moeilijker 
voedsel vinden en als eersten hebben de kuikens hier het meeste last 
van. 
Hieruit blijkt maar weer dat greppel pompen van groot belang zijn. 
Ik vind het altijd weer spannend wanneer het eerste kievitsei wordt 
gevonden. Dat is toch een beetje de start van de nieuwe lente. Het 
eerste ei van onze gemeente werd gevonden in ons wachtgebied en wel 
door Eelke Kooi op vrijdag 17 maart. Als Eelke een ei gevonden heeft 
belt hij naar de BFVW. Daar wordt hem medegedeeld dat hij de eerste 
melder van de Gemeente is. 
Vervolgens belt de vertegenwoordiger van de BFVW de voorzitter van de 
wacht. Samen met Nutte Veenstra onze nazorg coördinator zijn we naar 
Eelke toegetreden. Let wel, Eelke woont vlak onder de rook van 
Leeuwarden. Onze wacht beheert ongeveer 3500 hectare, dat ligt 
grotendeels aan de noordkant van het Prinses Margrietkanaal. Samen 
met Eelke en zijn echtgenote zijn we het land ingetrokken en hebben het 
ei gecontroleerd. Eelke heeft een nazorgpas van onze wacht. We hebben 
een foto gemaakt van de vinder met het nest. Deze foto met de tekst dat 
alles correct is verlopen hebben we onmiddellijk doorgestuurd naar de 
BFVW. Daarmee is bevestigd dat Eelke de vinder is van het eerste ei van 
de gemeente. Gevolg is dat in deze gemeente het vrije veld is gesloten 
en dat de nazorg begint. De BFVW neemt contact op met het 
gemeentehuis in Burgum. Na ons heeft de burgemeester ook nog een 
bezoek gebracht aan de familie Kooi en een oorkonde uitgereikt. Ik vind 
dit zelf toch wel een hoogtepunt en nu weet je dat de lente is begonnen. 
Wat mij ook veel voldoening gaf was dat wij eindelijk weer een fysieke 
ledenvergadering konden houden. Want contact met de leden daar doe je 
het toch voor. 

 
Ids Holwerda 
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Uitnodiging ledenvergadering en winterjûn  
Fûgelwacht Burgum e.o. 

 

Donderdag 29 februari 
2024 Aanvang 20:00 uur 
in Glinstrastate 
 
Agenda 

1. Opening 

2. Vaststelling agenda 

3. Mededelingen / ingekomen stukken 

4. Notulen ledenvergadering 2023 

5. Jaaroverzicht 2023 

6. Financieel jaarverslag 2023 

7. Verslag kascommissie 

8. Vaststelling kascommissie 2024 

9. Vaststelling contributie 

10. Rondvraag 

11. Sluiting ledenvergadering 

12. Pauze 

13. Presentatie door Albert van der Ploeg 

Voorzitter van de Noardlijke Fryske Wâlden (NFW) 
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Notulen ledenvergadering vrijdag 17 februari 2023 

 

Aanwezig: 

5 bestuursleden en 15 leden 

Afwezig met kennisgeving 

Nutte Veenstra, Folkert Algera, Harm Hooiveld, Keimpe van der Meer, Piet 
van der Meulen en Eelke Elzinga 

1. Opening: 
Voorzitter Ids Holwerda opent de vergadering en heet iedereen van harte 
welkom. 

 
2. Vaststelling agenda 
Willem Bosgra geeft aan het een en ander mee te willen delen over het 
gemeenschappelijk landbouwbeleid (GLB). 

 
3. Mededelingen: 
- Als men het jaarverslag voortaan digitaal wil ontvangen, dan kan dit 
worden aangegeven. Betty Kooistra geeft aan dit wel te willen. 
- Er wordt gevraagd of er nog mensen zijn die het jaarverslag willen 
bezorgen. H. Wierstra en W. Bosgra geven aan dit wel te willen doen. 

 
4. Jaarverslag 2022 
Geen opmerkingen. 
 
5. Financieel jaarverslag 
Geen opmerkingen. 
 
6. Verslag kascommissie 
Jordi Roosma heeft in januari de kascontrole bij Nutte Veenstra gedaan. 
Hij heeft geen bijzonderheden gevonden. 
 
7. Vaststelling kascommissie 2023 
Jochem Bosma en Albert de Vries gaan in 2023 de kas controleren. Eelke 
Kooi staat op reserve. 
 

8. Vaststelling contributie 
In de vergadering wordt besloten dat de contributie wordt verhoogd naar 
€ 7,50. Dit is besloten om financieel meer mogelijkheden te kunnen 
creëren aangezien er € 3,50 naar de BFVW gaat en € 2,00 naar het 
jaarverslag. 
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9. Rondvraag 

 

Willem Bosgra heeft een aantal mededelingen mede vanuit de NFW: 
- Bij het schoonmaken van de nestkasten is er een dode geringde ringmus 
gevonden. Deze bleek twee jaar geleden geringd te zijn in Eastermar. 
- De beheersvergoeding voor de boeren wordt voor het komende jaar 
lager dan afgelopen jaar. Het restant aan vergoeding kan worden 
verkregen door aan verschillende pakketten van eisen te voldoen 
namelijk goud/zilver en brons. 
- Grond van Rients Jan Lenes, aan de rand van het wachtgebied bij het 
Van Harinxmakanaal en Leeuwarden, krijgt een uitgestelde maaidatum. 
Verder blijft alles hetzelfde. 
-Wietze Hiemstra vraagt nog van welke instantie de vleermuizenpalen zijn 
bij de gaslocatie op de Nieuwstad. Deze staan er namelijk verwaarloosd 
bij en hebben onderhoud nodig. De palen blijken van het 
landschapsbeheer te zijn. Verder wordt geen actie ondernomen. 
-Er wordt nog gevraagd wat de vogelwacht van de plannen voor een 
zonnepark bij de elektriciteitscentrale vindt. Dit zal worden besproken 
tijdens de volgende bestuursvergadering. 

 
10. Presentatie Betty Kooistra 

 
Betty heeft een prachtige presentatie gegeven over het waddengebied, dit 
liet ze ons zien door middel van zo’n 300 foto’s. Al fietsend werd elk eiland 
behandeld, van Texel naar Schiermonnikoog. Ook de vaste wal van 
Noord-Friesland werd niet vergeten. Op de foto’s werden naast prachtige 
luchten ook vogels, zeehonden, vlinders, mosdiertjes, kwallen en 
verschillende bloemen en planten getoond. Betty kon er veel over 
vertellen, vaak met een vleugje humor. Zo was één foto van een orchidee 
op Texel veel duurder dan andere foto’s. Als u wilt weten waarom, dan 
had u aanwezig moeten zijn. 
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Jaarverslag 2023 

Januari: 

Elk jaar zoals u van ons gewend bent maken we voor u weer een 

jaaroverzicht van al onze activiteiten. Gegevens worden verzameld en 

vervolgens een jaaroverzicht van gemaakt. Daarna gaat het jaaroverzicht 

naar drukkerij van der Let. Vervolgens worden de verslagen bij onze leden 

bezorgd. Een aantal van onze leden en bestuursleden verzorgen de 

distributie. Hiervoor hartelijk dank. 

Februari: 

Vrijdag 17 februari kan er dan eindelijk weer een fysieke ledenvergadering 

worden gehouden. Deze avond vond plaats in Glinstra State. Als afsluiter 

hadden we een presentatie van ons voormalig bestuurslid Betty Kooistra. 

Deze keer had ze als onderwerp: De natuur op de Waddeneilanden. Het 

was een zeer geslaagde avond. Een verslag van deze avond kunt u elders 

in dit blad lezen. 

Maart: 

Zaterdag morgen 4 maart was het weer zover dat we de zwaluwwand van 

nieuw zand gingen voorzien. Deze keer hebben Wietse, Siebe, Jordi, Geert 

en Ids hieraan meegewerkt. Ook een ijsvogel heeft heeft erin gebroed. Het 

weer was guur en koud. We hebben ter plaatse afgesproken dat we de 

klus voortaan doen in september. 

Op 7 maart is onze voorzitter op de WBE-vergadering geweest. We werden 

bedankt voor de bijdrage van €500 voor de aanschaf van een 

warmtebeeldkijker. 

Folkert en Ids hebben nestkasten gecontroleerd en klaar gemaakt voor het 

nieuwe broedseizoen. Er zijn nieuwe plaatjes voor de ingang geplaatst. 

Spechten willen nog wel eens schade aanrichten. De groene labels die er 

onder hangen moesten worden uitgekapt, ze waren in de stam vergroeid. 

Vrijdag 10 maart was er de Algemene ledenvergadering in Wommels, deze 

werd verstoord door winterse omstandigheden. Alleen Jordi was namens 

onze wacht aanwezig. Op 31 maart organiseerde de BFVW een vervolg op 

de Algemene ledenvergadering. 
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Voor vrijdag 31 maart heeft onze nazorgcoordinator een nazorgvergadering 

belegd. Ook is er een nieuwe plasdras pomp aangeschaft. 

Het eerste kievitsei van Nederland is zaterdag 11 maart gevonden door 

Klaas Binnendijks uit Hasselt. 

Anne Wind uit Pingjum vond op 12 maart het eerste kievitsei van Fryslan 

bij Scharsterbrug. Vrijdag 17 maart was Eelke Kooi van ons wachtgebied 

de gelukkige vinder van het eerste ei van onze gemeente. Nutte en Ids 

hebben het ei gecontroleerd, foto gemaakt en dit doorgegeven aan het 

Hoofdkantoor van de BFVW. Toen was het officieel en heeft ook de 

burgemeester nog een oorkonde aan Eelke uitgereikt. 

April: 

Op 3 april hadden we in Garyp onze nazorgvergadering met diverse 

Fugelwachten uit onze onze omgeving. 

9 en 10 april werd zelfs de BFVW getroffen door een cyberaanval. De 

schade was dat o.a. gegevens van onze nazorgers verdwenen waren. Dit 

moest later handmatig worden hersteld. 

18 april hebben Jordi en Ids een bijeenkomst in het Gemeentehuis 

bijgewoond met als onderwerp “de biodiversiteit in onze gemeente”. 

Jordi heeft bosuilen geringd in Burgum. Zie hiervoor onze website en 

verslag in dit blad. 28 april was er een bestuursvergadering. 

22 en 29 april waren er lammetjesdagen bij de brasserie Om de Dobben. 

Jordi was hier namens onze wacht aanwezig. Samen met Hendrik Wierstra 

gaven zij een demonstratie eendenkorven vlechten. 

Mei: 

8 en 22 mei hebben we met leerlingen van de school de Arke uit Burgum 

weer de nestkastjes bij Om de Dobben gecontroleerd. In sommige kastjes 

zaten nog eieren, anderen waren bevolkt door jonge vogels en weer 

anderen waren leeg gebleven. 

20 t/m 23 mei was er de eerste alarmtelling ronde. 31 mei t/m 3 juni was 

er de 2e alarmtelling. 
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Juni: 

11 t/m 14 juni was de laatste alarmtelling. Alarmtellingen zijn erg 

belangrijk voor onze wacht. Mede aan de hand van deze tellingen krijgt 

onze wacht een vergoeding. 

21 juni is er een bestuursvergadering geweest. 

28 juni waren we uitgenodigd bij de opening van de nieuwe kapschuur bij 

Om de Dobben. 

Op 3 juni is een jeugdfugelwachtdei gehouden bij de familie Bakker in 

Ginnum. Helaas heeft onze wacht geen jeugdafdeling meer. 

Juli/augustus: 

Dit zijn de maanden waar onze actieve leden even kunnen bijkomen van 

hun drukke werkzaamheden. 

September: 

22 september is er een bestuursvergadering geweest. 

De zwaluwwand is van nieuw zand voorzien. Het was nu niet koud, 

sommigen vonden het zelfs te warm! 

Deze tijd worden veel nestkasten in en om Burgum weer schoongemaakt. 

Je krijgt dan ook een beeld wat er in de hokjes heeft gezeten. Dit varieert 

van lege hokjes, hokje met een wespennest, nesten met dode vogels en 

een nest met 16 eieren. 

Deze maand hebben we weer meegedaan aan onze Clubsupport actie van 

de Rabobank. 

Oktober: 

Wij waren uitgenodigd voor een vergadering over het pontje dat er gaat 

komen van de camping Klein Zwitserland naar Burgum. Het overleg vond 

plaats in Twijzel bij Staatsbosbeheer. 
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November: 

Vrijdag 3 november was er een kontaktjûn van de BFVW in Wommels. 

Donderdag 23 november hebben Hylke en Ids overleg gehad met de 

Gemeente over de invulling van het gebied de Warren ten westen van 

Burgum. Dit als voorloper voor een meeting in januari. De schoning van de 

hokjes samen met een school uit Suwald is helaas 2 keer afgeblazen 

vanwege het slechte weer. 

December: 

Vrijdag 8 december was er onze laatste bestuursvergadering voor dit jaar. 

Als gast was aanwezig Henk Minkes, bestuurslid van de BFVW. Het 

hoofdbestuur gaat bij alle aangesloten wachten langs om te ervaren wat er 

leeft onder de leden. Onze nazorgers hebben een vleesbon gekregen als 

dank voor hun inzet dit seizoen. 

 

Maandag 18 december is het toch nog gelukt om met de kinderen van 

Suwâld de nestkastjes schoon te maken rond “Om de Dobben”. 

Eerdere pogingen waren door het slechte weer mislukt. 

Als beloning mogen ze in het voorjaar weer mee om de controles te doen. 

 

Opbrengst Rabo Club Support 

Ook dit jaar heeft Fûgelwacht Burgum weer meegedaan aan de Rabo Club 

Support actie. Net als vorig jaar was het weer een groot succes.  

Deze keer kregen we 79 stemmen, wat goed stond voor een bedrag van 

€ 813,65 Wij als bestuur zijn erg blij met de stemmen en willen graag 

iedereen hartelijk danken voor het stemmen op onze club. Dit zal de vogels 

in Burgum e.o. ten goede komen. Graag ontvangen we volgend jaar weer 

uw stem. 

 

 

Donaties 2023 

Ook dit jaar mochten we € 110,00 aan donaties ontvangen. 

Wij willen namens de vogels de donateurs hartelijk danken voor 

hun gift aan onze vereniging. 

 



- 10 - 

 

Jaarlijkse acties “Om de dobben” 
Als eerste willen wij onze excuses aanbieden voor het ontbreken van de 
nestkasten controle van het voorjaar 2022. Wij hebben deze alsnog in dit 
verslag opgenomen. 
 

Voorjaar controle 2022 “Om de dobben” 

Op maandag 16 mei kwamen de kinderen van groep 6A en 6B van 
basisschool “De Reinbôge” uit Burgum weer naar het terrein van Om de 
Dobben; zij hadden in de herfst van 2021 de nestkasten schoongemaakt 
en als beloning mochten ze nu de kasten controleren. De beide groepen 
kwamen tegelijk: terwijl de ene groep (verdeeld in kleine groepjes) onder 
leiding van een aantal vogelwachters bij de kasten langs ging, had de 
andere groep een excursie over het terrein onder leiding van Betty 
Kooistra. Na drie kwartier werd er gewisseld; een mooie formule, voor 
herhaling vatbaar!  Van de 45 nestkasten waren er 25 bewoond (vorig jaar 
22, een lichte vooruitgang dus). Een overzicht van de bewoners: 
Koolmees 16, Pimpelmees 5, Spreeuw 2, Gekraagde roodstaart 2 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
En als je dan een nest vol met jonge koolmezen ontdekt kan je dag niet meer stuk. 
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Voorjaar controle 2023 “Om de dobben” 

 
In het voorjaar van 2023 was het de beurt aan kinderen van de school de 
Arke uit Burgum 
 
Keimpe van der Meer legt aan de kinderen uit wat de bedoeling is. 

 
 

     
 
En dan bij de ladder omhoog ook al een hele uitdaging. Gelukkig onder toezien van Jaap 
Wiegersma. Eenmaal boven is de beloning een nest vol met jonge gekraagde roodstaarten. 
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Hieronder een klein verslag van een aantal kinderen. 
 
Vogelnestjes, Modus de Arke! 
 
Hoi, wij zijn Thirza en Dieke! Wij gaan vertellen over ons 2de bezoek aan 
'om de dobben!' 
Bij ons eerste bezoek hebben we de nestkastjes leeggemaakt! Bij dit 
bezoek hebben we bekeken of er ook een vogel in had gebroed/ een nestje 
heeft gemaakt! 
Maandag 22 mei zijn wij met groep 8 van de Arke naar ‘Om de dobben’ 
geweest! We gingen er op de fiets heen. Toen we aankwamen hebben we 
onze fietsen er neergezet. En daar stond “Coach Keimpe” al klaar om alles 
uit te leggen en groepjes te maken! Elk groepje kreeg een begeleider en 
een aantal nestkastjes om te openen en te bekijken. 
Toen gingen we op pad met onze ladder op naar de nestkastjes die we 
mochten openen! Bij ons groepje waren een paar jongen! Wij hebben geen 
eitjes gevonden! Wel eierschalen! Een paar nestkastjes hingen zo hoog dat 
we er moeilijk bij konden! 
Ons groepje had geluk, want onze nestkastjes waren niet heel ver lopen 
dus we waren als eerste weer terug. We hadden nog genoeg tijd om te 
spelen in de speeltuin!! 
 
Wat hebben we geleerd? 
 
We hebben geleerd dat als je een nestkastje gaat openen dat je dan eerst 
op het kastje moet tikken! Dan kan de moeder vogel eerst het nestkastje 
verlaten. 
Ook hebben we geleerd dat we het roodborstje, de pimpelmees, de 
koolmees, de mus en de gekraagde roodstaart bij om de dobben leven. 
Ook hebben we gezien dat sommige huisjes opnieuw gemaakt zijn omdat 
de specht ze kapot maakt! 
 
Daarna zijn we weer naar school gefietst! 
 
Het was superleuk en we willen graag weer! 
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Najaar controle nestkasten rond “Om de Dobben” 2023 
 
Schoonmaak nestkasten 
Maandag 18 dec. konden eindelijk de nestkasten bij Om de Dobben 
schoongemaakt worden; vanwege slecht weer was het al een aantal keren 
uitgesteld. Deze keer hielpen kinderen van basisschool De Triangel uit 
Suwâld en dat hebben ze geweldig gedaan! Er werd van alles aangetroffen, 
zelfs een muizennest! Jammer genoeg ook een kast met nog 13 eitjes erin; 
maar de kinderen vonden het prachtig! 
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Bijzonder broedgeval van bosuil in Burgum 

Bij de familie Kleinhuis is 
voor het tweede jaar op 
rij een bijzonder 
broedgeval van een 
paartje bosuilen. Vorig 
jaar zijn er twee jongen 
grootgebracht en dit jaar 
waren er maar liefst vijf 
jongen. Helaas is daar in 
ieder geval een van 
overleden. Voor 
wetenschappelijke 
doeleinden zijn de jongen 
beide keren geringd. 
Bosuilen hebben een gevarieerd dieet. In de nestkast lagen veel 
vogelveren van o.a. een merel en een zanglijster. Ook staan er muizen en 
andere kleine zoogdieren op het menu. In Europa is de bosuil de meest 
algemene uilensoort, maar in Friesland vrij zeldzaam. In de regio's 
Gaasterland, Bakkeveen, Beetsterzwaag en Oranjewoud zijn nog een 
aantal broedgevallen bekend. Nu dus ook in Burgum. Hier zullen ze 
waarschijnlijk nog wel even blijven aangezien bosuilen hele standvastige 
vogels zijn. Man en vrouw blijven elkaar hun leven lang trouw en zijn 
jaarrond aanwezig in hun broedgebied. De verwachting is dat de jonge 
vogels in de nabije omgeving een eigen territorium zullen stichten. Dus 
woont u in een bosrijke omgeving nabij Burgum, hang dan vooral een 
bosuilennestkast op. https://nestkastbouw.nl/onze-kasten/bosuil/ 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://nestkastbouw.nl/onze-kasten/bosuil/
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Scholekster doet ‘t net even anders 
 
6 december 2023    
Ze zijn lekker fel en kunnen met veel herrie over je hoofd scheuren. Ik zie 
ze ook opvallend vaak in bermen vlak langs de weg naar voedsel zoeken 
en rusten. Voor een auto spatten ze weg, vertrouwend op hun snelheid. 
Aan schutkleur hebben ze maling, gewoon pikzwart en helderwit met 
felrode snavel en poten. Ja, scholeksters hebben iets grappigs en 
tegendraads, vind ik (Friezen noemen hem ‘Bonte Piet’ of Strandkievit). Je 
ziet ze op ‘rare’ plekken broeden, zoals bedrijventerreinen, tussen treinrails 
en op daken in de stad. In een knotwilg of juist op een verweerde hekpaal 
met een holle bovenkant. En wat kieviten en grutto’s nalaten doen zij wel: 
insecten, wormen en kevers vangen voor hun kroost. 
 
Het eigenaardige aan deze weidevogel is…het is eigenlijk een vogel van het 
Wad en de (Zeeuwse) Delta. Maar in de vorige eeuw schoven ze op naar 
de binnenkant van dijken en van daaraf geleidelijk verder het binnenland 
in. In 2022 waren er 25000 broedvogels, maar de aantallen nemen jaarlijks 
met 5% af. Intussen zien we er steeds meer op bedrijventerreinen en in de 
stad, waar ze broeden op daken met grind. In 2008 zat 4% van de getelde 
scholekster paartjes in de stad te broeden. Nu we weer een ‘jaar van de 
scholekster’ hebben is er weer geteld. Ik ben benieuwd naar die cijfers, het 
waren er vast meer dan in 2008. 
 
Scholeksters broeden in april, mei en juni en verdedigen hun territorium fel 
tegen alles wat in de buurt komt. Ze komen jaar op jaar terug op dezelfde 
plek, zijn honkvast. Ze zijn gevoelig voor droogte, dan krijgen ze veel te 
weinig wormen, emelten en andere larven te pakken. En terwijl andere 
vogels zich verplaatsen naar vochtiger weilanden, rustpercelen en plas-
drassen blijven de scholeksters stug op dezelfde stek terugkomen. 
Ondanks dat ze wel 30 jaar oud kunnen worden, krijgen ze momenteel te 
weinig jongen groot om op peil te blijven. Na het broedseizoen vertrekken 
ze naar Zeeland en de Wadden en zie je ze niet meer. 
 

 
 



- 16 - 

 

Nazorg 2023 
 

Het voorjaar was koud en nat voor onze vogels maar toch lukte het hun 
om een flink aantal jongen groot te brengen. In totaliteit lijken de cijfers 
niet goed. Vooral bij de kievit een flinke teruggang zo lijkt het. Dit heeft 
ook te maken met vervolglegsels die er dit jaar veel minder waren. 
Veel van hun eerste legsel is uitgekomen in tegenstelling tot vorige jaren. 
Dus het grootte verschil is niet alleen minder vogels maar kent ook andere 
oorzaken. Gelukkig zien we bij de grutto een flinke vooruitgang. Daar zitten 
we dit jaar op het niveau van 2020. Laten we hopen dat we dat vast 
kunnen houden en wie weet wat uit kunnen breiden. De neergaande lijn bij 
de scholekster is wel verontrustend. De laatste jaren alleen maar in een 
neergaande beweging. Daarentegen is de tureluur weer fors gestegen. Die 
laatste is wel de vogel die zich het beste aan kan passen. Zou het daardoor 
komen?? Misschien kunnen we voor alle soorten een opgaande lijn 
veroorzaken o.a. samen met de beheerders daar waar mogelijk 
plasdras/greppelpompen te plaatsen. Binnen de wacht staan nu er nu 5 
van deze pompen. Voor het komende jaar 2024 heeft de wacht er nog 2 
aangeschaft om ergens te kunnen plaatsen. Want 1 ding is zeker water 
speelt een belangrijke rol voor deze vogels. 
 

Hoofdsoorten 2013 – 2023 
 
 
 
 
 Grutto Kievit Scholekster Tureluur Totaal 

2013 68 265 111 68 512 
2014 69 257 123 68 517 
2015 75 321 114 72 582 
2016 52 105 75 63 295 
2017 38 126 55 50 269 
2018 29 111 51 43 234 
2019 33 130 55 37 255 
2020 39 130 64 45 278 
2021 14 154 56 30 254 
2022 26 216 51 28 321 
2023 38 156 41 52 287 

 
In de tabel zijn de nest en broedparen vermeld excl. verliezen. 
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Broedzorg 2023 
 
Met de broedzorg binnen onze wacht gaat het wel een stuk minder en dat 
ligt niet alleen aan de vogels maar heeft ook te maken met het registreren.                
Begonnen we in 2019 met een score van 125% registraties ten opzichte 
van de locaties, was het in 2020 al gezakt naar 90%. Het corona jaar 2021 
sprong er weer ver bovenuit met 139% aan registraties. Maar een jaar 
later 2022 zakten we alweer naar 70%. Afgelopen seizoen bleven we 
steken op 75% ondanks dat er veel locaties verdwenen uit onze wacht. 
Wat zou het fijn zijn als we op alle locaties 1 maal per jaar een registratie 
kunnen invoeren dan scoren we in ieder geval 100%   
 
 Nesten Broedparen Totaal Op Nestlocaties 

2019 314 92 406  325 

2020 223 103 326  360 

2021 317 268 585  420 

2022 201 113 314  438 

2023 196 89 285  378 

 
In de tabel zijn alle locaties meegenomen nestkasten, eenden korven enz.. 
Indien alle locaties geregistreerd zouden zijn, moeten het totaal in ieder geval op het aantal 
locaties uitkomen.  

 
 
Waarnemingen in 2023 
 
In de tabel zien gelukkig weer een stijging van waarnemingen. 

 

 Waarnemingen 

2019 229 

2020 641 

2021 524 

2022 153 

2023 276 
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Dringende oproep aan alle leden. 
 
Zoals u onze oproep hebt kunnen lezen in het jaarverslag van 2022 doen 
wij nogmaals een dringend beroep op onze leden om zich aan te melden 
als bestuurslid.  Op de vorige oproep hebben wij geen enkele reactie 
mogen ontvangen.  Wat daar de reden van is weten we niet maar wij 
hopen toch niet dat u denkt als ik bestuurslid word dan ben ik al mijn vrije 
tijd kwijt. Dat valt reuze mee. 4 keer per jaar een bestuursvergadering van 
hooguit 2 uurtjes. 1 keer per jaar een ledenvergadering van hooguit 3 
uurtjes. Daarnaast komt er zo nu en dan een mailtje binnen. Dat moet toch 
te doen zijn… Bedenk wel dat er op dit moment al vele wachten zijn 
gestopt omdat ze geen nieuw bestuur kunnen vormen.  En als dit ook bij 
de vogelwacht Burgum het geval is zullen wij binnenkort hetzelfde moeten 
doen. Wij als huidig bestuur zouden dat erg jammer vinden om de 
vereniging die op 15 april 1946 opgericht is te moeten beëindigen om deze 
redenen. Vandaar nogmaals onze oproep kom eens met ons praten dan 
kijken wij wat de mogelijkheden zijn. Binnen het bestuur een functie 
vervullen alleen of samen met nog iemand of gewoon algemeen lid alles 
behoort tot de mogelijkheden. U kunt contact op nemen met een van de 
email adressen of telefoonnummers die op pagina 2 van dit verslag staan. 
 
 

Jaarverslag digitaal 
 
Vorig jaar hebben wij een oproep gedaan aan de leden met de vraag wie 
het jaarverslag in de toekomst in zijn of haar mailbox wil ontvangen. De 
reacties hierop waren op 1 hand te tellen. Vandaar dat wij besloten hebben 
om het op de oude manier rond te brengen.  


